
Eelarve- ja majanduskomisjoni koosoleku protokoll nr 2 

 

Paldiskis  

02.03.2022.a 

16.00 – 17.05 

Osalejate leht (eraldi lehel) 

Päevakord 

 

1. Lääne-Harju valla ühisveevärgi ja kanalisatsiooni arengukava muutmine (õigusakt, I 

lugemine) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. S.o pikaajaline dokument mis vajab muutust, kui mõne töö jaoks on raha 

olemas või on võimalik seda kuskilt saada. Lääne-Harju valla ÜVK arendamise kava uuendamise 

käigus uuendatakse vaid Laulasmaa ja Vasalemma piirkonda - nii teksti (olemasoleva olukorra kirjeldus 

kui ka perspektiivsed plaanid) kui ka jooniste osas. Hetkel on valmis joonised. Seletuskirjas on toodud 

lühidalt kirjeldus, mida on joonistel muudetud võrreldes kehtiva arendamise kavaga. 

Ettepanek on liita Kõltsu elamurajoon ühendada süsteemi. Selleks on vaja kaks torustikku maantee alt 

vaja lisada, et liita neid süsteemiga. 

Vasalemma ÜVK on kavas sees olnud aga projekteerimise käigus on selgunud, et suubla ei võta seda 

kogust vastu. Oleme leidnud ühe riigimaa, kuhu oleks võimalik see planeerida.  

Keskkonnaamet kooskõlastab.  

KIKis avaneb aprilli alguses voor. Maksimaalne toetussumma 1 miljon. Paar kuud menetlust. Suve 

alguseks rahastusotsus käes. Järgmise aasta alguse teema.  

Toimus arutelu.  

Leedo: Kas kaasnevad vallale rahalised kohustused? 

Ruben: Rahalised kohustused kannab Lahevesi. See on nende võimekus laenu võtta. Mida rohkem 

omaosalust 35-40%, seda rohkem hindepunkte taotluse hindamisel. Käesoleva aasta eelarves ei ole seda 

planeeritud.  

Leedo: Kas Laulasmaa ÜVK on käima läinud?  

Ruben: Palju on olnud protsessi käigus segadust ja ebamugavust aga liitunud on rahul. Eeldatav 

liitumis% on käes. Toetusmeetme kinnistussiseste trasside jaoks sai poole peal otsa. See kindlasti 

pärssis liitumist oluliselt.  

Kurm: Kas rahulolematused teede seisukorraga on tänaseks lahenenud? 

Ruben: Taastamistööd on veel vastu võtmata.  

Leedu: Kõltsu osas küsimus kas tulevad ka suuremad kaevetööd elamurajoonis. 

Ruben: Ringistuse tekkimiseks on vaja kaks toimivat piirkonda ühendada omavahel. Kinnistusiseseid 

kaevamisi ei tule.  

L Leedo: Mis saab kui KIK raha ei anna? 

Ruben: Siis otsime rahastust mujalt. Omaosalust me ühe jupi ehitamiseks nö lukku ei pane.  

Kõik algab reovee käitlemisest. Teistes piirkondades võib olla ka sarnaselt reostusi.  

Krutto: Tühjendamise osa saab jälgida. Tšekki tuleb küsida.  

E.Biltse: Igati tore, et kanaliseerimine areneb edasi, sooviks, et see juhtuks kiiremini. Rummul on ka olukord 

päris hull. Aga kindlasti päevakorrapunkti poolt. 

Toimus hääletus: 8 poolthäält.  

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu lugemiseks volikogule.  

 

2. Nõusoleku andmine pikaajalise finantskohustuse võtmiseks (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Erki Ruben tutvustas eelnõud. HOL võttis selle teema vedada. Ettepanek on nõustuda Tallinna 

ringraudtee riigi eriplaneeringu koostamise ja eelprojekti projekteerimise rahastamises summas kuni 

100 000 eurot seitsme aastasel perioodil (2022–2028). Vallavalitsuse rahastuse osa oleks tööde 3,375 

mln suurusest kogumaksumusest 100 000 eurot ehk 2,96%.  

Toimus arutelu.  

E.Biltse: Poolt, inimesed võiks saada erineval suunal liikuma ja tööle ka ilma autot omamata. 

 

Ossip: Kaubaveod on oluline. Reisirongiliiklus ei mahu enam koos kaubaveoga liikuma.  

Balti jaam on ammendunud. Ida suunal on mõeldud, et nt Ülemiste võiks olla lõpp-peatus.  



 

Leedo: kui tõenäoline see on, et see projekt hiljem ka töösse läheb? 

Ruben: Oleneb rahastusest.  

Ossip: Projekti olemasolu on juba väga suur pluss. 

Ruben: Liikuvuse loogika aastatega ilmselt väga palju ei muutu.  

Leedo: Kui tõsiselt HOL on valmis hiljem panustama?  

Ruben: HOLi funktsioon on esindada omavalitsusi. Projekt on ikkagi riigi oma ja riigi huvides. MKM 

võtab projekti üle, kui projekt valmib.  

Esimene võimalus on, et 10. aasta pärast hakkab rong sõitma.  

Idnurm: Kui kaubaveod Paldiski suunal kasvavad, siis kaks raudteeliini peaks olema elementaarne, sest 

muidu tekib nö kaugemal pudelikael.  

Krutto: kaks liini ja praegu on raudtee ääres Kloogal öösiti pidev kaubarongide liikumine, mis värsitab 

majasid. 

Krutto: Kuidas omaosaluse summad kujunesid? 

Ruuben: Kujunes nii, et kes olid nõus laua taha jääma, siis need jäid.  

Toimus hääletus: 7 poolthäält , Idnurm erapooletu 

Otsustati suunata eelnõu vastuvõtmiseks volikogule.  

 

3. Lääne-Harju valla noorte huvitegevuse toetamise kord (õigusakt, vastuvõtmiseks) 

Jaanus Saat tutvustas eelnõud. Rahastame laste osalemist erinevates huvi- ja spordiringides.  

Määrust muudeti oktoobris 2020 seoses toetuste taotluste ja menetlemise infosüsteemi SPOKU   

kasutuselevõtuga vallavalitsuses. Huvitegevuse toetuste taotlemise elektrooniline süsteem on taotlejate 

poolt omaks võetud ja toimib üldjoontes hästi, kuid SPOKU-s taotlusi menetledes ning suhtluses 

taotlejate ning teiste osapooltega on ilmnenud praktiline vajadus määrust korrigeerida.  Uue  määrusega  

on  võimaldatud  SPOKU-s  lisaks  taotlemisele  ka  sujuv  aruannete esitamine ja lepingute sõlmimine 

ning täpsustatud muid vajalikke menetlustoiminguid ja taotlemise tingimusi. 

Varasemalt oli suveperiood välja arvatud, nüüd on arvestatud ka sellega, et osad trennid toimuvad ka 

suvel (nt purjetamine). 15 eurot lapse kohta kuus. Kaks korda aastas makstakse toetust välja.  

Tänavu on eelarves selleks 90000.- eurot.  

Välba: Toetust makstakse 2x aastas. Kas ette või tagantjärgi? 

Saat: Jaanuaris lisab spordiklubi nimekirjad. Veebruaris saab raha maikuuni. Teises taotluses täpsustub 

nimekirjade osa.  

Kurm: Kas jätkuvalt kompenseeritakse kaht trenni lapse kohta?  

Saat: jah. Läbi sotsiaalosakonna saab veel hüvitada 50 eurot kuus vastavalt pere sissetulekutele. 

Lisaeelarvega paneme raha juurde, kui taotlusi rohkem saabub ja raha nö puudu jääb.  

Ossip: Kas on teada mis kõrval valdades toetus on?   

Ruuben: 16 eurot Sauel.  

Saat: Meil on olnud päevakorras seda summat tõsta.  

Välba: Kas koroona ajal  trennid ei toimunud ja sellepärast jäi raha alles? 

Saat: Olime koroona ajal paindlikud ja me ei katkestanud toetusi, et mitte panna spordiklubisid raskesse 

olukorda.  

E.Biltse: Poolt. 

Toimus arutelu.  

Ossip: Kas kodulehel või kus leida seda infot, et mis trennid on piirkonnas pakkuda? 

Saat: Kodulehelt leiab meie valla spordikeskuse trennide info. Mujal toimuvad trennid leiab 

sotsiaalmeediast.  

Toimus hääletus: 8 poolthäält 

Otsustati ühehäälselt suunata eelnõu vastuvõtmiseks volikogule.  

 

4. Jooksvad küsimused 

Saat: Vasalemma maja suhtes - käisime kogukonnaga kohtumas ja tegime pärast seda ettepaneku 

päevakorrast eelnõu välja võtta. Kogukond näitab homme oma soovijate nimekirja. Maikuuks soovime 

täpset ülevaadet rentnikest. 6euri m2.  

Hetkel on variant kasutada seda hoonet kõige esimese võimalusena põgenike jaoks.  

 



10000 põgenikku prognoosib riik praegu. Meie suudame vastu võtta 190. Oleme üle valla juba 

kaardistamas võimalusi koostöös elanike ja ettevõtjatega. Kaardistatud on majutus, toitlustus ja 

transport. Padise rahvamajast saab nö jaotuskeskus.  

Pedase hotell on valmis majutama 75 inimest.  

Võtame nad vastu ilma rahvusvahelise kaitse staatuse määramiseta.  

Juba on ilmnenud konfliktid rahvuste vahel noortekeskuses.   

 

Ruben: Üldplaneeringu avalikustamine kohe lõpeb. Kuna ettepanekuid on olnud väga palju, siis teeme 

ühe avalikustamise veel.  

 

 

Protokollis:  

eelarve- ja majanduskomisjoni esimees  

Kadri Kurm  

 

 

 


